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Virgil Popescu: Îmi doresc ca Romgaz sa fie parte a consortiului care va începe

exploatarea gazelor în Marea Neagra

Ministrul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri, Virgil  Popescu, a declarat miercuri ca îsi doreste ca

Romgaz sa fie parte a  consortiului ce va începe exploatarea gazelor în Marea Neagra, deoarece  numai asa

poate fi extinsa reteaua de distributie a gazelor naturale.

"Romgaz negociaza sa înceapa investitiile în exploatarea gazelor din  Marea Neagra si îmi doresc sa fie parte din

acel consortiu care va  începe exploatarea gazelor din Marea Neagra, pentru ca numai asa putem  sa avem gaze sa

extindem reteaua de distributie de gaze naturale si ca  românii sa poata sa beneficieze de gazul românesc pentru

încalzire", a  spus Popescu, cu ocazia lansarii Planului National de Investitii si  Relansare Economica al

Guvernului României.

Potrivit acestuia, pe total sistem energetic, numai din bugetul  companiilor, vor fi peste 12,5 miliarde euro pentru

investitii în  urmatorii cinci ani.

Astfel, a subliniat ministrul, Romgaz are un program foarte ambitios de  investitii, "inovativ", care, pe lânga

finalizarea Centralei la Iernut  si construirea unei noi centrale la Mintia, are un nou concept aprobat.

"Practic, integram producerea de energie solara sau de vânt cu  producerea de hidrogen verde, împreuna cu

producerea de energie  electrica pe baza de gaz, în asa fel încât aceasta centrala noua, care  este aprobata si va fi

pentru prima data pilot, de 200 MW, instalata în  locul vechii centrale de la Halânga, din judetul Mehedinti, care e

în  faliment, va fi sub minimul la care se discuta în momentul de fata la  Comisie: 200 g CO2 emisii. Prin acest nou

concept pe care îl putem  multiplica la nivel national, România poate folosi gazul ca si  combustibil de tranzitie,

fara sa aiba probleme de poluare si de emisii  de CO2", a explicat Virgil Popescu.

Acesta a adaugat ca vom avea o investitie noua si în petrochimie,  deoarece Romgaz si-a propus sa investeasca

într-o ro fabrica de metanol.

În ceea ce priveste Hidroelectrica, acesta "prima data si-a asumat un  plan de investitii care duce catre lucruri noi",

respectiv ferme eoliene  off shore si on shore, în timp ce Nuclearelectrica va continua  investitiile în

retehnologizarea Unitatii 1 si construirea Unitatilor 3  si 4 de la Cernavoda.

Compania Energetica Oltenia, în urma unui program la care se lucreaza si  va fi "cât de curând" înaintat Comisiei

Europene spre aprobare, va  primi un ajutor de stat pentru restructurare si se va transforma într-o  companie care va

avea si energie solara si energie pe baza de gaze  naturale si pe baza de carbune, iar la Compania Energetica

Hunedoara,  printr-un program de reorganizare, si "folosirea unei ordonante 60 de  anul trecut", termocentrala de la

Mintia va fi dusa catre autoritatile  locale, iar termocentrala de la Paroseni, împreuna cu cele 4 mine,  transformate

prin retehnologizare, vor alcatui o noua companie ce va  produce eficient energie electrica.

"Sunt multe lucruri ce se pot face. Transgaz si Transelectrica îsi vor  continua extinderile prin investitii. Transgaz

va finaliza BRUA, va  dezvolta reteaua de transport nationala, va asigura interconectarea cu  statele vecine.

Transelectrica va creste interconectarea cu statele  vecine si va închide inelul, astfel încât în România sa poata sa

circule  fara congestii curentul electric de la nord la sud si de la est la  vest", a mai afirmat ministrul Economiei.
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